
P R O T O K Ó Ł   Nr XXV/2020 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 29 października 2020 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XXV Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 29 października 2020 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bartoszek Agnieszka, Bugiel Magdalena, Chołody Anetta, 

Fornal Karolina, Gąsienica Marzena, Gorgol Mariusz, Grosicka Joanna, Jadwiżyc Izabela, Lis 

Irena, Malarski Arkadiusz, Malinowski Artur, Niepelt Elżbieta, Palicki Dariusz, Papierkiewicz 

Magdalena i Sztyler Paweł. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą 

prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj. Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza 

Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-

Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej  

w Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie 

Paulinę Undrych-Matkowską, Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bornem Sulinowi Mariolę Siniarską, radnych i wszystkich, którzy obserwują obrady. 

Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie pozostałych uczestników sesji. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu  

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Wniosków o zmianę porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 29 października 2020 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXIV/2020 z 24.09.2020 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Ocena przebiegu sezonu turystycznego 2020 w Gminie Borne Sulinowo. 
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7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2019/2020, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie 

należy do zadań własnych gminy. 

8. Informacja na temat podejmowanych działań w zakresie pozyskania środków finansowych  

z funduszy zewnętrznych. 

9. Sprawozdanie z realizacji w 2019 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

10. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych za 2019 rok. 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Bornego Sulinowa oraz Kierownika Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie; 

2) wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usługi publicznego 

transportu zbiorowego i określenia linii komunikacyjnych wytypowanych do objęcia 

dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej; 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa niezabudowana, oznaczona działką nr 89/105 wraz z udziałem 1/106 w dz. nr 

89/144 w m. Borne Sulinowo); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa niezabudowana, oznaczona działką nr 1/57 w m. Borne Sulinowo); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 148/2 w m. Silnowo); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 148/3 w m. Silnowo); 

7) zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(nieruchomość zabudowana budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem gospodarczym, 

oznaczona działką nr 2/4 w m. Dąbrowica); 

8) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 29 obr. Borne 05); 

9) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 31 obr. Borne 05); 

10) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Borne Sulinowo (dot. 13 działek w m. Krągi); 

11) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 227 w m. Krągi); 

12) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 275 w m. Silnowo); 

13) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (świetlica wiejska w Silnowie); 

14) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 8 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 394 m
2
 z działek nr 148/1  

i 147/1 w m. Krągi - ogr. dz. nr 55); 

15) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 825 m
2
 z działki nr 1/2 w m. 

Borne Sulinowo); 

16) zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu (obręb Krągi); 

17) zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu (obręb Borne 04  

ulice: Sportowa, Turystyczna, Biwakowa i Nadbrzeżna); 

18) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

19) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
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20) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok; 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2020; 

22) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2020-2030. 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie 

protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXIV/2020 z 24.09.2020 r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXIV/2020 z 24.09.2020 r.: 

 za głosowało 15 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXIV/2020 z 24.09.2020 r. został 

przyjęty. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym : 

1. Dokonano oceny finansowej realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok 

szkolny 2019/2020. 

2. Oceniono podejmowane działania w zakresie pozyskania środków finansowych z funduszy 

zewnętrznych. 
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3. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem sesji zwołanej na dzień 29 października 

2020 r., w tym w sprawach podatków i opłat lokalnych na 2021 rok. 

 

Komisja Rozwoju odbyła jedno  posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Podsumowanie przebiegu sezonu turystycznego 2020 w Gminie Borne Sulinowo. 

2. Ocena stanu realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2019/2020.  

3. Informacja na temat pozyskiwania funduszy zewnętrznych na zadania wynikające  

z kompetencji samorządu gminnego. 

4. Sprawozdanie z realizacji w 2019 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej zwołanej na 

dzień 29.10.2020 r. w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usługi publicznego 

transportu zbiorowego i określenia linii komunikacyjnych wytypowanych do objęcia 

dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej; 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

4) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok (w zakresie 

działania komisji). 

 

Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, na którym przeprowadziła kontrolę w Szkole 

Podstawowej im. Kawalerów Orderu Uśmiechu w Jeleniu.  

Przedmiotem kontroli była realizacja budżetu i prawidłowość dokonywania wydatków za okres od 

1 stycznia 2020r. do dnia 30 września 2020 r., działalność stołówki, inwentaryzacja mienia, stan 

zaległości, terminowość regulowania zobowiązań m.in. z tytułu podatków i składek ZUS, 

realizacja zadań i obowiązków wynikających z ustawy Prawo budowlane – „rozdz. 6 utrzymanie 

obiektów budowlanych” oraz ustawy o ochronie p.poż – „rozdz. 2 zapobieganie pożarowi, klęsce 

żywiołowej lub innemu miejscowemu zagrożeniu”). 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, na którym rozpatrzyła skargę na 

działania Burmistrza Bornego Sulinowa oraz Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie. Wypracowane przez komisję stanowisko odnośnie skargi 

stanowi załącznik do projektu uchwały ujętego w porządku dzisiejszej sesji.”. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 

 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wraz z zawiadomieniem i materiałami na 

sesję radni otrzymali sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz  

z wykonania uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu. 

Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 
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Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska nie przekazała dodatkowych informacji. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Ocena przebiegu 

sezonu turystycznego 2020 w Gminie Borne Sulinowo”. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje pisemne 

zawierające podsumowanie przebiegu sezonu turystycznego 2020 w Gminie Borne Sulinowo, 

przygotowane przez Referat Promocji i Współpracy Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie, 

Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie oraz Miejską Bibliotekę Publiczną w Bornem 

Sulinowie.  

Poinformował, że tematem zajmowała się Komisja Rozwoju i zwrócił się do przewodniczącego 

komisji o przedstawienie opinii. 

 

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 3, nr 4 i nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju po analizie otrzymanych informacji pisemnych na temat przebiegu 

sezonu turystycznego 2020 w Gminie Borne Sulinowo, uzupełnionych przez rozmowę  

z przedstawicielami instytucji odpowiadających za realizację zadań z zakresu turystyki, stwierdza, 

że sezon turystyczny – pomimo ograniczeń związanych z epidemią COVID-19 – należy zaliczyć 

do udanych. Z roku na rok jest zauważalny wzrost liczby turystów odwiedzających Miasto Borne 

Sulinowo oraz miejscowości wiejskie zlokalizowane nad jeziorami, w tym pola namiotowe, tereny 

sportowo-rekreacyjne i gospodarstwa agroturystyczne. Gmina Borne Sulinowo jest miejscem 

turystycznie atrakcyjnym, posiada sprzyjające warunki do rozwoju turystyki, sieć jezior i rzek,  

a także otaczające lasy, które dają możliwość rozwoju zrównoważonej turystyki.   

Coraz większym zainteresowaniem cieszą się szlaki turystyczne rowerowe i rowerowo-

piesze. Rozwija się infrastruktura turystyczna wokół jeziora Pile, gdzie zamierza się wytyczyć 

nowy szlak rowerowy oraz przejąć w użyczenie znaczną część nadbrzeża jeziora Pile od strony 

miejscowości Krągi w celu zagospodarowania sportowo-turystycznego. 

Turysta miał do dyspozycji szeroką gamę usług o charakterze i walorach poznawczych oraz 

wypoczynkowych jak: Izba Muzealna w BKO, CKiR z obiektami sportowymi, prywatna Izba 

Muzealna z wycieczkami turystycznymi samochodami terenowymi, Muzeum Militarnej Historii 

Bornego Sulinowa, 3 ośrodki jazdy konnej, 4 wypożyczalnie kajaków i rowerów na terenie miasta 

oraz 3 wypożyczalnie kajaków na terenie gminy, baza rehabilitacyjna w Ośrodku „Revital”  

i Senior Residense Borne Sulinowo, profesjonalne pole do gry w paintball, Aeroborne – 

turystyczne loty widokowe, Grota Solna, przystań wodna ze slipem do wodowania łodzi, 

organizacja wycieczek szlakiem bunkrów „Wału Pomorskiego”, off-road, udostępnianie 

zwiedzania Góry Śmiadowskiej i inne. Te elementy oferty turystycznej wpisują się bardzo dobrze 

w oczekiwania i potrzeby dzisiejszego turysty i od wielu lat powodują duży poziom satysfakcji,  

o czym świadczy tendencja wzrostowa liczby turystów. 

Zdaniem komisji, aby utrzymać tendencję wzrostową, należy czynić starania w kierunku 

dalszego zagospodarowywania walorów historycznych i krajobrazowych terenu Gminy Borne 

Sulinowo, w tym kontynuować rozbudowę i unowocześnienie bazy sportowej oraz realizować 

inwestycje infrastrukturalne przy jeziorze Pile.  
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Po analizie informacji i rozmowach należy wyróżnić i akcentować rolę Miejskiej 

Biblioteki Publicznej, Centrum Kultury i Rekreacji oraz Referatu Promocji i Współpracy Urzędu 

Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

Pomimo panującej pandemii, przy zachowaniu przepisów reżimu sanitarnego, 

zorganizowano wiele ciekawych przedsięwzięć w obszarach turystyki, rekreacji i animacji czasu 

wolnego, skierowanych do dzieci, młodzieży oraz dorosłych. 

Zaletą propozycji przygotowanych przez te instytucje jest to, że jest skierowana do 

różnych środowisk i osób o przeróżnych zainteresowaniach, a także odbiorców w różnym 

przedziale wiekowym. 

Epidemia koronawirusa pokrzyżowała wiele planów, szczególnie w zakresie organizacji 

dużych imprez masowych. W związku z obowiązującym rządowym zakazem imprez masowych 

odwołano największą imprezę przyciągającą bardzo wielu turystów, tj. Międzynarodowy Zlot 

Pojazdów Militarnych. Odwołano także większe imprezy plenerowe jak: Bieg Spartakusa, Romski 

Kwiat Paproci, Ogólnopolski Plener Artystyczny i  Country Party w Piławie. 

Podsumowując w miarę wprowadzonych ograniczeń spowodowanych epidemią COVID-

19, oferta Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej była ciekawa  

i różnorodna, a odbiorcami działań oraz przygotowanej oferty byli zarówno turyści jak  

i mieszkańcy.  

Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła przebieg sezonu turystycznego w Gminie Borne 

Sulinowo w 2020 roku.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że w sesji uczestniczą zdalnie dyrektorzy 

Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej. Zapytał, czy ktoś z radnych ma 

uwagi lub pytania do informacji.  

 

Radna Marzena Gąsienica powiedziała, że w trakcie wyjazdowego posiedzenia komisji przed 

sezonem turystycznym miała możliwość przedstawienia wykorzystania terenu przy świetlicy  

w Łubowie w celach rekreacyjnych. W imieniu swoim i sołtysa Sołectwa Łubowo podziękowała 

Pani Burmistrz i Zastępcy Burmistrza za umożliwienie realizacji tego przedsięwzięcia, tj. 

zagospodarowania tego terenu. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2019/2020, w tym  

o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie należy do zadań 

własnych gminy”. 

 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną  

o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku szkolnym 2019/2020. 

Informacja pisemna o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku 

szkolnym 2019/2020 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział też, że tym tematem zajmowały się Komisja 

Rozwoju i Komisja Budżetowo-Gospodarcza. Następnie zwrócił się do przewodniczących komisji 

o opinie. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przedstawił opinię 

komisji o następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2019/2020. 

Komisja stwierdza, że informacja jest szczegółowa i uwzględnia wszystkie elementy związane  

z prawidłowym funkcjonowaniem podległych placówek oświatowych. 

Szczególną uwagę zwrócono na finansowanie zadań oświatowych. Z przedłożonej 

informacji wynika, że otrzymywana z budżetu państwa subwencja oświatowa nie pokrywa 

kosztów finansowania oświaty na terenie Gminy Borne Sulinowo. Przedstawione dane dotyczące 

finansowania zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020  potwierdzają, że w stosunku do 

roku szkolnego 2018/2019 nastąpił wzrost subwencji oświatowej o 263.837,00zł i wyniosła ona 

8.643.559,00zł. Dodatkowo na realizację zadań oświatowych uzyskano dotacje z budżetu państwa 

i innych źródeł w kwocie 598.496,23zł, w tym w ramach grantów (projektów) pozyskano środki  

w kwocie 305.441,01zł. Wydatki na realizację zadań oświatowych wzrosły w stosunku do roku 

szkolnego 2018/2019 o 920.000,00zł i wyniosły 14.175.796,15zł; 35 % z tych wydatków,  

tj. kwota 4.933.740,92 zł, to środki własne Gminy Borne Sulinowo.  

Głównym czynnikiem powodującym wzrost wydatków były podwyżki wynagrodzeń dla 

nauczycieli oraz płacy minimalnej w roku 2019 i 2020, co wpłynęło na wzrost wynagrodzeń dla 

pracowników obsługi i administracji w szkołach. 

 Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza ocenia pozytywnie realizację zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2019/2020, w tym finansowanie tych 

zadań.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się z informacją pisemną na temat realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2019/2020 oraz wysłuchała wyjaśnień na 

nurtujące ich pytania, udzielonych przez inspektora ds. organizacji i zarządzania placówkami 

oświatowymi Pana Andrzeja Łesyka. 

Po zapoznaniu się z ww. opracowaniem oraz po wysłuchaniu informacji komisja 

pozytywnie odniosła się do realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020. 

Członkowie komisji szczególną uwagę poświęcili na analizę wyników egzaminów 

zewnętrznych w bieżącym roku szkolnym.  

W roku szkolnym 2019/2020 uczniowie szkół podstawowych przystąpili do egzaminu 

ósmoklasisty. Uczniowie rozwiązywali testy z języka polskiego, matematyki, języka angielskiego 

oraz języka niemieckiego. W gminie Borne Sulinowo zgłoszonych było 81 uczniów.  

Średni wynik procentowy z języka polskiego w gminie wyniósł 60,23%. Powyżej tej 

średniej test napisali uczniowie SP w Bornem Sulinowie - 61,48% i SP w Łubowie - 61,29%. 

Szkoła Podstawowa w Juchowie uzyskała wynik poniżej średniej gminy tj. 55,57%. 

Z matematyki średnia gminy wyniosła 40,87%. Powyżej średniej egzamin napisali 

uczniowie ze SP w Juchowie - 49,21% i jest to wynik lepszy od średniej w województwie. 

Egzamin poniżej średniej w gminie napisały dzieci ze SP w Bornem Sulinowie - 40,43%, ze SP  

w Łubowie - 36,36% oraz ze SP w Jeleniu - 34,20%. 

Średni wynik z języka angielskiego w gminie wyniósł 47,83%. Wynik powyżej średniej 

gminy odnotowali uczniowie ze SP w Bornem Sulinowie - 50,68% oraz ze SP w Łubowie -

50,23%. Wyniki poniżej średniej uzyskali uczniowie SP w Juchowie - 44,57% i SP w Jeleniu -  

25,60%. 

Z języka niemieckiego egzamin pisało dwóch uczniów ze SP w Bornem Sulinowie oraz 

jeden uczeń ze SP w Łubowie. Średni wynik w gminie (74%) był o 31,69 punktów procentowych 
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wyższy niż wynik w województwie (42,31%). Najlepiej poradzili sobie uczniowie ze SP  

w Bornem Sulinowie, którzy uzyskali 75% poprawnych odpowiedzi z testu. Uczeń ze SP  

w Łubowie poprawnie odpowiedział na 72% zadań.  

Komisja po zapoznaniu się z wynikami egzaminu ósmoklasisty stwierdza, iż wyniki 

osiągane przez uczniów szkół w Gminie Borne Sulinowo korespondują z wynikami osiąganymi 

przez uczniów w województwie i świadczą o należytym przygotowaniu ich do takiej formy 

sprawdzania stanu wiedzy i umiejętności. Należy zwrócić uwagę na to, że uczniowie wszystkich 

szkół osiągnęli wyniki lepsze niż średnie wyniki w powiecie i województwie z języka polskiego, 

SP w Juchowie z matematyki oraz SP w Bornem Sulinowie i SP w Łubowie z języka 

niemieckiego. 

Komisja przeanalizowała dane dotyczące wyników egzaminu maturalnego w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Bohaterów Oflagu II D.  Z informacji przedstawionej w informacji 

wynika, że zdawalność w liceum wyniosła 100%. Świadczy to o bardzo wysokim poziomie 

nauczania oraz doskonałym przygotowaniu uczniów.  

Z języka polskiego na poziomie podstawowym licealiści uzyskali wynik 54,25%, czyli  

o prawie 4 punkty procentowe wyższy niż średnie wyniki w powiecie i województwie. Natomiast 

na poziomie rozszerzonym - 50,5% i był to wynik porównywalny z wynikami w powiecie  

i województwie. 

Dobre wyniki odnotowano z języka angielskiego na poziomie podstawowym - 69%, który 

był wyższy o prawie 4 punkty procentowe od wyniku uzyskanego w powiecie i nieco niższy niż 

wynik w województwie. Na poziomie rozszerzonym odnotowano wynik - 68,33%, tj. o niemal 18 

punktów procentowych wyższy niż w powiecie i o prawie 12 punktów procentowych wyższy niż 

średni wynik w województwie. 

Maturzyści na egzaminie maturalnym z matematyki uzyskali następujące wyniki – 46,38% 

poziom podstawowy (wynik wyższy niż średni wynik w powiecie) oraz 29% poziom rozszerzony 

(wynik lepszy niż średni wynik w powiecie).  

Wyniki lepsze niż średnie wyniki w powiecie i w województwie odnotowano z fizyki oraz 

geografii. 

Najsłabiej poradzili sobie tegoroczni maturzyści z egzaminem z biologii uzyskując wynik 

24,14%. 

Po całościowej analizie wyników matur komisja pozytywnie ocenia działania szkoły 

zmierzające do jak najlepszego przygotowania licealistów do egzaminu dojrzałości. 

Zaangażowanie dyrektora szkoły oraz nauczycieli miało ogromne przełożenie na wyniki 

tegorocznych matur.  

Komisja zwróciła uwagę na stale rosnące koszty związane z finansowaniem zadań 

oświatowych. Subwencja, którą gmina jako organ prowadzący otrzymuje z budżetu państwa 

wystarcza jedynie na pokrycie 61% realnych wydatków. Pozostała część to środki własne gminy. 

Fakt ten związany jest między innymi z rosnącymi wydatkami na wynagrodzenia pracowników, 

które wraz z pochodnymi od wynagrodzeń stanowią 81% wszystkich wydatków w szkołach.  

Szkoły z terenu Gminy Borne Sulinowo włączają się także we współpracę z instytucjami  

i organizacjami oraz społecznością lokalną m.in. poprzez formy współpracy szczegółowo opisane 

w informacji. 

Komisja Rozwoju po całościowej analizie przedstawionych danych pozytywnie oceniła 

realizację zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku szkolnym 2019/2020.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do 

informacji. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 



9 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Sprawozdanie z realizacji 

w 2019 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2017-2025”. 

 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji  

w 2019 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2017-2025, przygotowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił się do przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 27 października 2020 r. analizowała  

sprawozdanie z realizacji w 2019 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

Sprawozdanie obejmuje odniesienie się do określonych w przyjętym przez Radę Miejską 

dokumencie wskaźników monitoringu oraz prognozy zmian. Sprawozdanie pokazuje realizację  

i postępy na poziomie poszczególnych zadań i projektów oraz celów operacyjnych  

i strategicznych. 

Szczegółowe opisy realizacji poszczególnych działań znajdują się natomiast  

w przedkładanych sprawozdaniach z działalności jednostek organizacyjnych realizujących 

określone obszary zadań oraz w informacjach z realizacji poszczególnych programów, będących 

elementami niniejszej Strategii, które były omawiane na sesji kwietniowej, tj. m.in.  

w informacjach/sprawozdaniach: 

1) z realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 

przeciwdziałania narkomanii i przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy  

w rodzinie za rok 2019; 

2) z realizacji w roku 2019 Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018– 2020; 

3) oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2019; 

4) sprawozdaniu z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2019. 

Zdaniem komisji Strategia, zadania i cele w niej określone są realizowane w sposób 

prawidłowy. 

Realizacja Strategii w kolejnych latach powinna dążyć do dalszego doskonalenia  

i w miarę potrzeby intensyfikacji działań służących trwałej poprawie warunków życia 

mieszkańców Gminy Borne Sulinowo.  

Podobnie jak w przypadku analizy sprawozdania z realizacji Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Gminy Borne Sulinowo za rok 2018, należy kontynuować działania 

w zakresie wsparcia i opieki nad dzieckiem oraz rodziną i kontynuować działania aktywizujące 

osoby bezrobotne. Należy również dążyć do rozszerzenia działań mogących ograniczyć 

występowanie ubóstwa wśród mieszkańców, utworzenia i doskonalenia systemu wsparcia dla 

osób starszych i niepełnosprawnych, a także wspierania inicjatyw informacyjnych oraz działań 

edukacyjnych w zakresie podnoszenia świadomości społecznej i kształtowania odpowiednich 

zachowań wobec osób niepełnosprawnych.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do 

sprawozdania. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Informacje dotyczące 

analizy oświadczeń majątkowych za 2019 rok”. 

 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że oświadczenia majątkowe, które radni 

składali, zostały poddane analizie. Obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych mieli: radni rady 

gminy, burmistrz, zastępca burmistrza, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownicy jednostek 

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członkowie organu zarządzającego gminną osobą 

prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. 

Przedmiotowe oświadczenia majątkowe były analizowane przez osoby, którym je złożono,  

tj. Wojewodę Zachodniopomorskiego, Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, 

Burmistrza Bornego Sulinowa oraz właściwy Urząd Skarbowy.  

Poinformował, że do dnia sesji nie wpłynęła jeszcze analiza oświadczeń majątkowych z Urzędu 

Skarbowego w Szczecinku. 

 

Po tym przedstawił kolejno ustalenia z analiz przedmiotowych oświadczeń dokonanych przez: 

 

1) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o oświadczeniach złożonych przez 

radnych w terminie do 31 maja 2020r. za 2019 rok - załącznik nr 11 do protokołu; 

 

2) Wojewodę Zachodniopomorskiego o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej wg stanu na dzień 31 grudnia 2019 rok - 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący RM zwrócił się do Pani Burmistrz, aby przedstawiła analizę 

oświadczeń majątkowych za rok 2019 złożonych przez zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, 

skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członków 

organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne  

w imieniu burmistrza. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych za 2019 rok 

złożonych przez zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członków organu zarządzającego gminną osobą 

prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. 

Powyższa analiza stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 15 radnych.   

Na wstępie powiedział, że opuścił pkt 8 porządku obrad pn. „Informacja na temat podejmowanych 

działań w zakresie pozyskania środków finansowych z funduszy zewnętrznych” i przystąpił do 

jego realizacji. 
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Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali wykazy pisemne projektów 

prowadzonych  w latach 2019-2020 przez Referat Promocji i Współpracy, Referat Inwestycji oraz 

Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

Powyższe wykazy projektów stanowią załączniki nr 14, nr 15 i nr 16 do protokołu. 

 

Poinformował, że tematem zajmowały się Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Komisja Rozwoju  

i zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji  

o treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się z wykazami projektów o dofinansowanie 

zewnętrzne złożonych i prowadzonych przez Referat Promocji i Współpracy, Referat Inwestycji 

oraz Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie.  

W 2020 roku Referat Promocji i Współpracy złożył 22 wnioski na łączną kwotę realizacji 

13.794.797,56 zł i łączną kwotę dotacji 11.244.266,41 zł, w tym:  

1) 11 wniosków na łączną kwotę realizacji 2.615.018,30 zł otrzymało dofinansowanie na łączną 

kwotę 1.986.577,98 zł; 

2) 4 wnioski na łączną kwotę realizacji 856.707,96 zł nie otrzymały dofinansowania na łączną 

kwotę 536.919,68 zł (2 wnioski na listach rezerwowych); 

3) 7 wniosków na łączną kwotę realizacji 10.323.071,30 zł i łączną kwotę dotacji 8.720.768,75 zł 

nadal podlega weryfikacji w instytucjach dotujących. 

Referat Inwestycji w 2020 r. złożył 1 wniosek na koszt realizacji wynoszący 1.255.045,78zł, 

który otrzymał dofinansowanie w kwocie 139.470,32zł. 

Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa złożył 2 wnioski na szacowaną wartość zadań 

65.079,00zł. 

Ponadto w ramach projektów kontynuowanych w latach 2018-2020 na łączną kwotę realizacji 

8.143.908,02zł otrzymano dofinansowanie na łączną kwotę 4.872.900,99zł. 

 Komisja stwierdza, że na 32 prowadzone projekty w latach 2019-2020 – 9 projektów jest 

w trakcie realizacji, 12 projektów zostało zrealizowanych i rozliczonych bądź jest w trakcie 

rozliczenia, 2 projekty nie otrzymały dofinansowania, 7 projektów jest w trakcie weryfikacji, 

natomiast 2 projekty pozytywnie przeszły ocenę formalną i merytoryczną i są na liście 

rezerwowej. 

Podsumowując komisja nie wniosła uwag i pozytywnie oceniła starania w kierunku 

pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych, zarówno pochodzących z funduszy unijnych  

jak i spoza tych funduszy.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o treści: 

„Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 27 października 2020 r. zapoznała się  

z wykazami projektów o dofinansowanie ich realizacji, złożonymi i prowadzonymi przez Referat 

Promocji i Współpracy, Referat Inwestycji oraz Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu 

Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

Zdaniem komisji należy dobrze ocenić aktywność Samorządu Gminy Borne Sulinowo  

w pozyskiwaniu środków z funduszy zewnętrznych, wskazując na duże zróżnicowanie celów, na 

które są podejmowane próby uzyskania dofinansowania. Gmina Borne Sulinowo widzi potrzeby 
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inwestycyjne i rozumie konieczność wydatków inwestycyjnych, bez których jednostka samorządu 

terytorialnego nie może się rozwijać. 

Pozyskiwane środki finansowe pozwoliły realizować przedsięwzięcia od infrastruktury 

drogowej (m.in. przebudowy dróg) poprzez zadania z zakresu ładu przestrzennego  

i ekologicznego, do zadań z zakresu turystyki i kultury (m.in. budowa obiektów i urządzeń 

turystycznych, infrastruktury sportowej oraz organizacja wydarzeń kulturalnych).  

Dzięki tym staraniom pozyskano dodatkowo do budżetu Gminy Borne Sulinowo środki 

finansowe które pozwoliły zrealizować szereg zadań zarówno inwestycyjnych, jak i przedsięwzięć 

na rzecz lokalnej społeczności..”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do opinii. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Podjęcie uchwał 

w sprawach”. 

 

 

Ad 11. 

Podjęcie uchwał. 

 

11.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia skargi 

na działania Burmistrza Bornego Sulinowa oraz Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie. Skargę rozpatrywała Komisja skarg, wniosków i petycji, która 

wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały. Następnie zwrócił się do radnych, czy 

są pytania do stanowiska. 

 

Radna Anetta Chołody powiedziała, że przeczytała dokładnie ten list, który nie podoba jej się pod 

tym względem, że ten Pan szaluje w nim też Radę Miejską. Pisze w nim, że jesteśmy jedną wielką 

kastą, a ona tak się nie czuje. Rozumie, że są to jego żale, ale jej zdaniem słowa, które padły  

w tym opisie, nie powinny paść, np. że jesteśmy kastą, że kryjemy to wszystko. Uważa, że 

powinniśmy ustosunkować się do tego. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że jest radnym już kilkanaście lat, dobrze zna 

tego Pana, był kiedyś przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, która rozpatrywała niejedną skargę 

tego Pana, w których szkalował poprzednie rady, poprzednich burmistrzów i kierowników 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Stwierdził, że taka jest jego wola, chce to robić, 

my nie możemy mu tego zakazać, chyba, że środki prawne chcecie Państwo indywidualnie 

podejmować. Osobiście nie zamierza dyskutować z tym Panem, bo to się mija z celem. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że skargi od tego Pana na referaty i działania 

MGOPS-u wpływają średnio raz w miesiącu i zawsze są w podobnym stylu pisane, tj. szkalujące  

i obrażające nas, wnoszące często nieprawdę. Poinformowała, że była krótka przerwa  

w momencie, gdy ten Pan podjął pracę. Aktualnie ten Pan nie pracuje i dzisiaj wpłynęła kolejna 

skarga – odwołanie do Kolegium Samorządowego. Próbowała rozmawiać z tym Panem, ale nie 

przyniosło to pozytywnego skutku.  
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że ten Pan jest bardzo roszczeniowy do 

wszystkich instytucji, nie chce podjąć pracy. Nic z tym nie załatwimy, musimy uzbroić się  

w cierpliwość, a Komisja skarg, wniosków i petycji będzie miała praktycznie co robić. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/329/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Bornego Sulinowa oraz 

Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

11.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy w zakresie świadczenia usługi publicznego transportu zbiorowego i określenia 

linii komunikacyjnych wytypowanych do objęcia dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/330/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usługi 

publicznego transportu zbiorowego i określenia linii komunikacyjnych wytypowanych do 

objęcia dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych  

o charakterze użyteczności publicznej została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 

do protokołu. 
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11.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

niezabudowana, oznaczona działką nr 89/105 wraz z udziałem 1/106 w dz. nr 89/144 w m. Borne 

Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/331/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

11.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

niezabudowana, oznaczona działką nr 1/57 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/332/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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11.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, oznaczona 

działką nr 148/2 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/333/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

11.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, oznaczona 

działką nr 148/3 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/334/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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11.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

zabudowana budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem gospodarczym, oznaczona działką nr 2/4  

w m. Dąbrowica). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że w tym lokalu nikt nie mieszka i nie jest zameldowany. 

Zapytała, czy nie ma przeciwwskazań do podjęcia takiej uchwały. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że jeśli mamy do czynienia z lokalem, gdzie 

nikt nie mieszka i nie jest zameldowany, to tym bardziej mamy prawo do zbycia, jeżeli 

decydujemy się, że po zbyciu wyłączamy go z zasobu nieruchomości. Uważa, że jesteśmy  

w stanie sprzedać tę nieruchomość i nie widzi przeciwwskazań do zbycia.  

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/335/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

11.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki 

nr 29 obr. Borne 05). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/336/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

11.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki 

nr 31 obr. Borne 05). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/337/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

11.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 

13 działek w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radna nie głosowała). 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/338/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowił obrady- aktualnie w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

 

11.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki 

nr 227 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/339/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

 

11.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki 

nr 275 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/340/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

 

11.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(świetlica wiejska w Silnowie). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną czterema głosami za i jednym głosem wstrzymującym. Poinformował, 

że wstrzymał się od głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały z uwagi na to, iż jest mu 

trochę wstyd, że sankcjonujemy coś, a musimy to zrobić, a mianowicie przekazanie Miejskiej 

Bibliotece Publicznej takiego obiektu, bowiem wygląd budynku i warunki pracy osób 

zajmujących się realizacją zadań instytucji kultury nie są kulturalne. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- przeciw nie głosował żaden radny,  

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/341/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 44 do 

protokołu. 

 

 

11.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 8 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 394 m
2
 z działek nr 148/1 i 147/1 w m. Krągi - ogr. dz. nr 55). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/342/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 8 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 46 do protokołu. 

 

 

11.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 825 m
2
 z działki nr 1/2 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/343/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 48 do protokołu. 

 

 

11.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zaliczenia drogi do 

kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu (obręb Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/344/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

 

11.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zaliczenia drogi do 

kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu (obręb Borne 04 ulice: Sportowa, Turystyczna, 

Biwakowa i Nadbrzeżna). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/345/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

 

11.18 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. Dodał, że od podniesienia podatku od nieruchomości nie uciekniemy  

i proponowane podwyżki stawek podatku nie są tak znaczące, żeby się przeciwstawiać. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- przeciw głosowała 1 radna,  

- głosów wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/346/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta  

i stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

 

 

11.19 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/347/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
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11.20 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 1.705,65zł, zmniejszenia dochodów budżetu o kwotę 88.322,95zł oraz 

zmniejszenia wydatków budżetu gminy o kwotę 88.322,95zł). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/348/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

 

11.21 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2020 (zmiana brzmienia § 3 

uchwały budżetowej). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXV/349/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 

2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

 

11.22 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2030. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXV/350/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne 

Sulinowo na lata 2020-2030 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 62 do 

protokołu. 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 63 i nr 64 do protokołu. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Interpelacje i 

zapytania radnych”. 

 

 

Ad 12. 

 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Wolne wnioski  

i informacje”. 

 

 

Ad 13. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrała radna Joanna Grosicka. Powiedziała, 

że miesiąc temu Komisja Rewizyjna przeprowadzała kontrolę ochotniczych straży pożarnych na 

terenie Gminy Borne Sulinowo. Zakres kontroli nie budził żadnych wątpliwości, że wszystko 

dzieje się zgodnie z prawem, natomiast panowie prezesi poszczególnych jednostek OSP zaprosili 
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je do zwizytowania ich jednostek. Jako radne Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie udały się do 

baz tych trzech jednostek. Wypracowały wniosek, który dzisiaj został złożony w Urzędzie 

Miejskim, a który jest skierowany do Pani Burmistrz. Po tym zapoznała z podstawowymi 

elementami tego pisma. Powiedziała, że wniosek dotyczy podjęcia stosownych działań w celu 

poprawy warunków bytowych i funkcjonowania trzech jednostek ochotniczych straży pożarnych 

działających na terenie Gminy Borne Sulinowo. Główny problem z jakim borykają się strażacy  

w Bornem Sulinowie i Juchowie dotyczy ich zasobów lokalowych. W Juchowie jednostka 

korzysta z garażu bez właściwego zaplecza socjalnego i magazynowego. Warunki są złe i nie 

odpowiadają żadnym standardom. Stara i niewydolna instalacja elektryczna oraz brak wentylacji 

w tym pomieszczeniu zagraża bezpieczeństwu a nawet życiu strażaków. Nie mają miejsca do 

przebrania się, nie ma dostępu do ciepłej wody i toalety, nie ma miejsca do przechowywania 

wyposażenia. W Bornem Sulinowie sytuacja jest podobna. Baza jednostki znajduje się  

w pomieszczeniu garażowym, które nie odpowiada żadnym standardom. Budynek ogólnie jest  

w stanie złym. Jednostka nie posiada zaplecza socjalnego, w tym dostępu do wody i toalety. 

Zużyte i niedomykające się potężne drzwi garażowe zagrażają bezpieczeństwu osób. Brak miejsca 

na prowadzenie szkoleń i spotkań ogranicza możliwość rekrutacji nowych członków ochotników. 

Istotnym problemem jest brak syreny alarmowej. Nadmienić należy, że jednostka cyklicznie 

poddawana jest kontroli instytucji nadrzędnych, które z dużym zdziwieniem oglądają garaże. 

Strażacy nie wiedzą, jakie są plany lokalnej władzy w stosunku do miejsca docelowego 

stacjonowania jednostki, gdyż pojawiają się nieoficjalne informacje, że jednostka może zostać 

przeniesiona do pomieszczeń garażowych znajdujących się przy Zespole Opieki Zdrowotnej  

w Bornem Sulinowie. Należy tę sprawę jak najszybciej wyjaśnić. Jeżeli strażacy mieliby przenieść 

się do nowej siedziby swojej bazy, to należałoby się już zastanowić nad jej wyposażeniem  

i przygotowaniem tak, żeby spełniała wszelkie standardy. Powiedziała, że z pisma wynika jeszcze 

wiele wniosków strażaków, ale nie będzie ich cytować. Na pewno Pani Burmistrz i Zastępca 

Burmistrza będą mieli możliwość zapoznania się z wnioskiem.  

 

Radna Izabela Jadwiżyc powiedziała, że będąc w Juchowie próbowała stanąć między wozem 

strażackim a ścianą. Nie mogła się obrócić – takie są tam warunki dla strażaków. Natomiast brama 

garażowa w Bornem Sulinowie nie mająca zamknięcia, jest przywiązana do wozu strażackiego, 

żeby się nie otwierała. Tam strażacy dysponują wielomilionowym sprzętem, a nie ma żadnego 

zamknięcia, zabezpieczenia. Ściany są mokre, nie ma wody. W Łubowie jest bardzo dobra baza, 

ale tam jest inny problem z pomieszczeniem gospodarczym. Panowie, którzy je zaprosili i przyszli 

z nimi rozmawiać bardzo liczą na to, że nie pozostanie bez echa to spotkanie. Są to ludzie, którzy 

ratują nasze życia, którzy są na każde wezwanie i w każdej sytuacji rzucają wszystko i biegną. 

Wydaje jej się, że kto jak kto, ale strażakom należy się godne stanowisko pracy. 

 

Radna Anetta Chołody stwierdziła, że koleżanki powiedziały już dosyć dużo. Nie spodziewała się 

takich warunków jakie są w Juchowie i w Bornem Sulinowie, ponieważ w Łubowie widzi jak 

wygląda straż, zna ich pracę od podwórka - jest dobrze. Strażacy ratują nam życie, a warunki  

w jakich muszą pracować - trochę było jej wstyd jako mieszkańcowi. Prosiła, żeby się pochylić 

nad tym, żebyśmy mogli im jakoś pomóc i żeby straż miała godne warunki – chociaż ubikacje, 

wodę, to co najpotrzebniejsze. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, iż wie, że Pani Burmistrz i Zastępca Burmistrza 

już jakieś kroki chcieli podjąć i prosił o informację. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że zna sytuację ochotniczych straży pożarnych na 

terenie naszej gminy, ich warunków lokalowych i z pewnością ustosunkuje się do tego wniosku. 

Skarbnik Gminy przygotowuje teraz projekt budżetu i będą szukać środków, żeby tam zadziałać. 

Prosiła, żeby liczyć się z tym, że jak dajemy na jedno, to nie dajemy na drugie. Myśli, że Zastępca 
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Burmistrza powie więcej na temat OSP w Juchowie, bo doskonale wiedzą, jakie oni tam mają 

warunki. Poprosi też Panią Skarbnik, żeby przygotowała informację, jakie kwoty z budżetu 

przeznaczamy na potrzeby ochotniczych straży pożarnych. To nie jest tak, że my o nich zupełnie 

zapominamy, bo to są stałe i regularne przeglądy ich samochodów, wymiana zużytych części, czy 

też zakupy wyposażenia, jakie mają strażacy. Poinformowała, że niektóre rady sołeckie ze swoich 

funduszy sołeckich również przeznaczyły środki na dofinansowanie. Potrzeby są ogromne, ale 

zaproponowała, żeby wybrać priorytety – to co jest niezbędne i najważniejsze. Powiedziała, że nie 

będzie dyskutowała nad tym, jak bardzo potrzebni są strażacy, ale prosiła, żeby pamiętać, że jest 

wiele takich miejsc, gdzie są potrzeby, np. dzieci w szkołach też mają trudne warunki. Czeka nas 

tzw. dostępność dla wszystkich osób niepełnosprawnych i jest przerażona tym, co nas czeka, gdyż 

wszystkie obiekty użyteczności publicznej będziemy musieli dostosować do osób 

niepełnosprawnych i nie ważne jest czy te osoby są w tych jednostkach, czy ich nie ma. Wyzwań 

przed nami jest bardzo wiele, a wiadomo jaki jest budżet. W miarę tego budżetu będziemy chcieli 

wspierać naszych strażaków i nie jest to tak, że ich nie wspieramy. Nie zdarzyło się jej odmówić 

im pomocy, o którą się do niej zwracali. Po tym zwróciła się do Przewodniczącego RM, aby 

udzielił głosu Zastępcy Burmistrza, który wypowie się na temat zamiaru zakupu kontenera 

socjalnego dla OSP Juchowo, żeby strażacy mogli w przyzwoitych warunkach skorzystać  

z toalety, przebrać się i umyć po akcji. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal na wstępie powiedział, że zdajemy sobie sprawę  

i zdawaliśmy z tego, jaką substancję lokalową posiadają ochotnicze straże pożarne. Najlepsza 

sytuacja jest niewątpliwie w Łubowie, Juchowo praktycznie ma tylko obiekt przypisany do 

świetlicy wiejskiej (garaż) i żadnego zaplecza socjalnego. Z uwagi na wielkość działki nie jest 

proste wykonstruowanie dobudowy do tego budynku. Myślą o tym, żeby wykonstruować tę 

dobudowę za stosunkowo nieduże pieniądze w formie kontenerowej. W tej chwili będą próbować 

zrobić coś takiego w formie kontenerów dla boiska sportowego w Bornem Sulinowie, ponieważ 

mamy w Bornem Sulinowie przedsiębiorcę, który takie rzeczy też robi. Powstał pomysł, czy by 

nie spróbować z taką realizacją projektu, która byłaby tańsza niż tradycyjna budowa i mogłaby 

służyć takiej dobudowie w Juchowie. W tym roku chcą zacząć realizację tego budynku 

gospodarczego dla stadionu, który nie ma żadnego pomieszczenia na sprzęty gospodarcze. 

Zobaczymy, jak sobie poradzimy z tym obiektem, bo być może posłuży to do tego, żeby szybciej 

zrealizować obiekt zaplecza socjalnego typu kontenerowego. Zajmuje on mniej miejsca i na ten 

czas najbliższych lat mogłoby to służyć. Gorsza sprawa jest w Bornem Sulinowie. Przypomniał, 

że w poprzedniej kadencji próbowano zrealizować taki obiekt dla OSP Borne Sulinowo. 

Poinformował, że był projekt, pozwolenie na budowę, była działka i budynek, zaczęto nawet 

pewne prace systemem gospodarczym - przyłącze i roboty podstawowe związane z budynkiem. 

Był przekonany, że docelowo będzie tam OSP Borne Sulinowo, ale niestety strażacy nie chcieli 

tego obiektu twierdząc, że jest zbyt oddalone od centrum miasta. Poprzednia Pani Burmistrz  

i Rada Miejska odstąpiła od realizacji w tym miejscu. Jego zdaniem tymczasowy obiekt  

w aktualnej lokalizacji jest obiektem nie nadającym się pod obiekt OSP. Jest XXI wiek i docelowo 

on się nie nadaje, bo to nie był budynek, a była wiata. Na pewno będą musieli wymyślić inny 

sposób, inną lokalizację, ale to czas przyszły i odpowiednie pieniądze, które rada będzie musiała 

przeznaczyć na taki obiekt tym bardziej, że nie ma dofinansowań zewnętrznych dedykowanych 

pod takie obiekty OSP, co nie znaczy, że nie będą szukać rozwiązań. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że stanica w Łubowie jest ogrzewana w sezonie 

grzewczym, jest wynagrodzenie dla palacza, płacimy też za opał, ale nie wie dlaczego brakuje tam 

pomieszczenia magazynowego. Nikt ze strażaków z Łubowa nie informował jej o tym i pierwszy 

raz słyszy, że brakuje im zaplecza gospodarczego. Stwierdziła, że ustosunkują się do wniosków 

Pań radnych. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przypomniał, że będąc przewodniczącym Komisji 

Rewizyjnej w poprzedniej kadencji, komisja wypracowała stanowisko odnośnie Juchowa  

i zaproponowała, żeby świetlicę wiejską przeznaczyć na remizę, a świetlicę wiejską przenieść do 

szkoły. Ponoć technicznie nie jest to wykonalne. Z obecną Panią Burmistrz również rozmawiano 

na ten temat, żeby takie kroki poczynić. Niestety do szkoły świetlicy przenieść nie można,  

a Zastępca Burmistrza się zadeklarował, że ten kontener będzie. To pomieszczenie jest bardzo 

małe i ciężko się zmieścić, żeby wyjechać. Odnośnie OSP Borne Sulinowo powiedział, że 

pierwotnie miała powstać remiza w miejscu, o którym mówił Zastępca Burmistrza, ale nie chcieli 

tej remizy. Później powstała koncepcja budowy nowego budynku remizy na poligonie przy 

jeziorze i częściowo na polu biwakowym, ale nie było dofinansowania i spełzło to na niczym. 

Myśli, że będziemy czynić starania, żeby byt strażakom polepszył się. 

 

Radny Arkadiusz Malarski nawiązał do starań jednostki OSP Juchowo w kwestii pozyskania 

jakiegoś pojazdu. Trwało to dosyć długo, ale w końcu udało się to jakoś zmontować. Gminy też 

nie będzie pewnie stać na to, żeby te wszystkie oczekiwania spełnić, ale zwrócił uwagę na 

możliwość pozyskiwania pieniędzy w różnych kwotach od przedsiębiorców. Przedsiębiorcy, 

którzy na naszym terenie gospodarują, niemałe pieniądze mają zainwestowane w swoje obiekty  

i też im zależy, żeby dostęp do ewentualnej pomocy ze strony straży pożarnej był jak najlepszy, 

jak najszybszy i na odpowiednim poziomie. Łącząc nasze środki budżetowe ze środkami tego typu 

darowizn, można by było zrobić więcej. Zaproponował właśnie takie rozwiązanie, bo zostało ono 

już przepracowane w Juchowie w przypadku tego pojazdu. 

 

Radna Irena Lis powiedziała, że z funduszu sołeckiego w Sołectwie Juchowo zakupili mundur za 

2,5 tys. zł, który przekazali strażakom. Przy przekazaniu rozmawiała z Komendantem i pytała, 

jakie są jeszcze pilniejsze potrzeby. Wskazał potrzebę wymiany instalacji elektrycznej w całym 

budynku. Mieli przeznaczone pieniądze na imprezy, które z wiadomego powodu nie odbyły się  

w tym roku, więc te pieniądze wspólnie z radą sołecką postanowili przeznaczyć na wykonanie 

instalacji elektrycznej. Podziękowała Pani Burmistrz za pomoc, ponieważ dwa miesiące 

komendant OSP Juchowo nie zrobił nic. W związku z tym te pieniądze mogli przeznaczyć na coś 

innego. Instalacja elektryczna była w katastrofalnym stanie, więc zwróciła się o pomoc do Pani 

Burmistrz. Tylko dzięki Pani Burmistrz w ciągu jednej doby temat został załatwiony. Podkreśliła, 

że to nie jest tak, że nie chcą pomagać, tylko widzi, że u niej w sołectwie najaktywniejszym 

strażakiem jest Ł.A., a on jeden nie zrobi nic. Nie wie dlaczego tak się zachował Komendant, ale 

interweniowała u gminnego komendanta. Po rozmowie miał się odezwać, ale tak nie zrobił. Fakt 

jest faktem, bo Komendant OSP Juchowo nie zrobił nic. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zwracając się do radnej Lis podziękowała za te podziękowania  

i powiedziała, że jest to jej obowiązek, żeby wspierać w tym. Po tym zwróciła się do 

Przewodniczącego RM i zaproponowała, żeby część jednej z sesji poświęcić na debatę na temat 

straży pożarnej i ich potrzeb. Stwierdziła, że ta dzisiejsza rozmowa świadczy o tym, że jest to 

potrzebne. 

 

Radny Dariusz Palicki powiedział, że potrzeby strażaków są bardzo duże. Strażacy potrafią 

załatwiać swoje interesy w sensie lobbystycznym, tzn. lobbują u różnych instytucji. Zakres prac 

związanych z budową remizy, to zupełnie inna rzeczywistość, bo musi być wsparcie miasta i taka 

potrzeba jest. Poinformował, że w miarę możliwości rady osiedli w Bornem Sulinowie wspierają 

Ochotniczą Straż Pożarną w Bornem Sulinowie, przekazując środki finansowe na zakup sprzętu  

i wyposażenia, bo braki są olbrzymie. Wiele rzeczy już mają, ale tego sprzętu bardzo jeszcze 

brakuje. Mieszkańcy, którzy są w radach osiedli wiedzą o tych potrzebach, dlatego w miarę 

możliwości starają się wspierać doposażenie naszej straży pożarnej w Bornem Sulinowie. Po tym 

powiedział, że aktualnie straż pożarna mieści się przy ul. Lipowej, która niedługo będzie 
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przebudowywana. Zapytał, czy w tej przebudowie uwzględniono fakt, że znajduje się tam 

budynek straży pożarnej i jak to uwzględniono w organizacji ruchu, gdyby się działy jakieś 

sytuacje, iż muszą wyjechać do akcji. 

 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że w trakcie dyskusji nasunęła się jej też myśl i propozycja, 

żeby na którejś z sesji poświęcić czas na dyskusję na ten temat. Zaproponowała, aby zaprosić 

wówczas sołtysów i zaproponować, żeby z funduszu sołeckiego w swoich miejscowościach 

przedyskutowali przekazanie jakiejś kwoty na OSP np. 1000,00zł. Uważa, że podobnie jak 

przedsiębiorcom zależy, żeby ochotnicza straż pożarna była sprawna, o czym mówił radny 

Malarski, każdemu mieszkańcowi powinno też zależeć na tym. Dodała, iż wie, że wnioski 

dotyczące funduszu sołeckiego zostały już złożone, ale wiadomo, że zawsze są przesunięcia  

i wnioski są weryfikowane. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że każdy z nas chciałby wszystkim pomóc i coś 

dać, jeśli jest to możliwe, ale wiemy, że nas na to nie stać. Miejmy z tyłu głowy, że jeszcze jest 

sala w Łubowie, której dalej nie możemy rozpocząć, bo nie mamy funduszy i wiele innych 

inwestycji w gminie, których nie możemy rozpocząć. Stwierdził, że niestety „tak krawiec kraje jak 

mu materiału staje”. Wszyscy się staramy, każdy daje - ile może i każdy jak może - wspiera. 

Będziemy mieć na uwadze strażaków, bo oni są nieodzowni i potrzebni i bez nich nie możemy 

funkcjonować bezpiecznie. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 14 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji”. 

 

 

Ad 14. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na 

dzień 26 listopada 2020 r. (czwartek) godz. 14.30.  

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych oraz informacja o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do 

przyjęcia skazanych w celu wykonywania pracy w roku 2021. 

2. Uchwalenie Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 r. 

3. Informacja Burmistrza o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust.5,  

i wydanych decyzjach, o których mowa w ust.6 i 7 zgodnie z art.37 ust.8 ustawy z dnia  

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

4. Podjęcie uchwał. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 15 pn. „Zamknięcie 

sesji”. 
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Ad 15. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXV Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 16.53. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 


